
1 

 

Protokół  Nr  I / 18 

z I sesji Rady Miejskiej w Ropczycach w dniu 22 listopada 2018 r. 

 

Prowadzący obrady (otwieranie i zamykanie dyskusji nad poszczególnymi punktami 

porządku obrad, udzielanie głosu, przeprowadzanie głosowań, ogłaszanie wyników głosowań, 

wykonywanie innych czynności składających się na prowadzenie obrad): 

Na podstawie art. 20 ust. 2c ustawy o samorządzie gminnym p. Genowefa Ciosek – pkt. 1 

porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej –  p. Grzegorz Bielatowicz.   

Czas trwania sesji: ok. 13.05 – 16.30. 

Miejsce obrad: Urząd Miejski w Ropczycach, sala konferencyjna. 

Przebieg obrad, streszczenia przemówień i dyskusji: 

 

1.Otwarcie i prowadzenie Sesji, do czasu wyboru Przewodniczącego, przez Radnego 

najstarszego wiekiem obecnego na Sesji. 

Radna p.G.Ciosek – otworzyła sesję – 1 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach, kadencji 

obejmującej lata 2018-2023. Poinformowała, że sesja została zwołana przez Komisarza 

Wyborczego w Rzeszowie, że jako najstarszy radny obecny na sesji jest zobowiązana do 

prowadzenia pierwszej sesji nowo wybranej Rady, do czasu wyboru przewodniczącego Rady. 

Powitała obecnych na sesji. Poinformowała, że na podstawie ustawy o samorządzie gminnym 

obrady Rady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących dźwięk i głos, 

tak więc uczestnictwo w sesji jest zgodą na przetwarzanie i upublicznienie swoich danych w 

myśl przepisów tzw. RODO. Stwierdziła, że ustawowy skład Rady Miejskiej w Ropczycach 

to 21 radnych, z listy obecności wynika, że w sesji uczestniczy 21 radnych czyli Rada może 

obradować i skutecznie podejmować uchwały. Przypomniała porządek obrad ustalony przez 

Komisarza Wyborczego to jest:  

1.Otwarcie i prowadzenie Sesji, do czasu wyboru Przewodniczącego, przez Radnego 

najstarszego wiekiem obecnego na Sesji. 

2.Ślubowanie Radnych.  

3.Wybór Przewodniczącego Rady Miejskiej w Ropczycach. 

4.Ślubowanie Burmistrza Ropczyc. 

 

2. Ślubowanie Radnych. 

Radna p.G.Ciosek - poinformowała, że przed przystąpieniem do wykonywania mandatu radni 

składają ślubowanie. Ślubowanie odbywa się w ten sposób, że po odczytaniu roty ślubowania, 

radni powstają i wypowiadają słowo ślubuję, można dodać zdanie: Tak mi dopomóż Bóg.  

Następnie odczytała rotę ślubowania i radni złożyli ślubowanie: Mariusz Bernat, Grzegorz 

Bielatowicz, Zenon Charchut, Mateusz Chmura, Genowefa Ciosek, Maria Golenia, Dariusz 

Herbut, Arkadiusz Kutkowski, Bogdan Madeja, Stanisław Marć, Kazimierz Mądro, Józef 

Misiura, Dariusz Mormol, Michał Przystaś, Andrzej Rachwał, Teresa Rachwał, Mateusz Raś, 

Piotr Raś, Wojciech Róg, Jan Rydzik, Dariusz Skórski.  

Radna prowadząca stwierdziła, że radni, składając ślubowanie objęli mandat radnego, 

ślubowanie złożyło 21 radnych oraz potwierdziła prawomocność obrad.  

 

3.Wybór Przewodniczącego Rady Miejskiej w Ropczycach. 

Radna p.G.Ciosek – poinformowała, że Rada przystępuje do wyboru przewodniczącego Rady 

Miejskiej oraz że: Rada wybiera przewodniczącego bezwzględną większością głosów w 

obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady, w głosowaniu tajnym. Zgodnie z § 

55 Statutu Gminy Ropczyce w głosowaniu tajnym radni głosują za pomocą kart 
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ostemplowanych pieczęcią Rady, przy czym sposób głosowania każdorazowo ustala Rada. 

Samo głosowanie przeprowadza Komisja Skrutacyjna wybrana z radnych z wyłonionym 

spośród siebie przewodniczącym. Za głosy ważne uznaje się te, które oddano zgodnie z 

zasadami przyjętymi przez Komisję Skrutacyjną.  Na procedurę porządku obrad składają się 

głosowania tajne oraz proceduralne jawne. Głosowania jawne odbędą się w formie głosowań 

imiennych. Statut gminy w tej kwestii stanowi: W głosowaniu imiennym radni wyczytywani 

według listy, określają sposób swojego głosowania – „za”, „przeciw”, „wstrzymujący się”. 

Lista jest odczytywana przez Przewodniczącego obrad lub przez wyznaczonych przez 

Przewodniczącego - Wiceprzewodniczących lub innych radnych, którzy odnotowują sposób 

głosownia radnych i parafują listę.  Przewodniczący obrad wraz z Wiceprzewodniczącymi lub 

wyznaczonymi radnymi przelicza oddane głosy.  Wyniki głosownia jawnego: ilość oddanych 

głosów „za”, „przeciw”, „wstrzymujących się” ogłasza Przewodniczący obrad. 

Do udziału w tej procedurze wyznaczyła: do odczytywania listy radnych radnego   Wojciecha 

Roga oraz radnego Dariusza Herbuta do zaznaczania sposobu głosowania.  

 

Radna prowadząca obrady przedstawiła projekt sposobu głosowania na Przewodniczącego 

Rady Miejskiej. Sposób głosowania na Przewodniczącego Rady Miejskiej został ustalony 

przez Radę przy: za 21 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymujących się 0 głosów, jak poniżej:    

Przypadek gdy jest jeden kandydat:    

1.Głosowanie odbywa się za pomocą kart, opieczętowanych pieczęcią Rady Miejskiej, tzw. 

kart do głosowania z oznaczeniem czego dotyczy głosowanie. Wzór karty ustali Komisja 

Skrutacyjna.  

2.Głosowanie odbywa się poprzez postawienie znaku „X” w kratce „za” albo „przeciw” albo 

„wstrzymujący się”, obok nazwiska i imienia kandydata, umieszcza się pierwsze imię 

kandydata. Zapis maszynowy lub ręczny i powielenie odpowiedniej liczby egzemplarzy. 

3.Należy postawić tylko jeden znak „X” w jednej z wymienionych kratek. 

4. Karty do głosowania rozdane przez Komisję Skrutacyjną, wrzuca się do urny znajdującej 

się w widocznym miejscu. Radni mają do dyspozycji wydzielone  miejsce, zapewniające 

tajność głosowania.  

5.Kandydat zostaje wybrany jeżeli uzyska bezwzględną większość głosów. 

Przypadek gdy jest więcej niż jeden kandydat:  

1. Głosowanie odbywa się za pomocą kart, opieczętowanych pieczęcią Rady Miejskiej, tzw. 

kart do głosowania z oznaczeniem czego dotyczy głosowanie. Wzór karty ustali Komisja 

Skrutacyjna. 

2.Na karcie do głosowania, umieszcza się nazwisko i pierwsze imię kandydatów, nazwiska w 

kolejności alfabetycznej. Można poszczególnym kandydatom przypisać liczby porządkowe.  

Zapis maszynowy lub ręczny i powielenie odpowiedniej liczby egzemplarzy. 

3.Głosowanie odbywa się poprzez postawienie znaku „X”, w kratce obok nazwiska i imienia 

kandydata. 

4.Należy postawić tylko jeden znak „X”.  

5. Karty do głosowania rozdane przez Komisję Skrutacyjną, wrzuca się do urny znajdującej 

się w widocznym miejscu. Radni mają do dyspozycji wydzielone miejsce, zapewniające 

tajność głosowania.  

6.Wybranym zostaje kandydat, który uzyska bezwzględną większość głosów.   

 

Na przewodniczącego Rady Miejskiej w Ropczycach został zgłoszony jeden kandydat: radny 

Grzegorz Bielatowicz, przez radnego p. Józefa Misiurę.  

Radny p. Grzegorz Bielatowicz wyraził zgodę na kandydowanie. 
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Radna prowadząca obrady stwierdziła, że kandydatem na przewodniczącego Rady Miejskiej 

jest Grzegorz Bielatowicz. Lista kandydatów na Przewodniczącego Rady Miejskiej została 

zamknięta przy: za 21 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymujących się 0 głosów. 

 

Radna prowadząca obrady zaproponowała kandydatury radnych do Komisji Skrutacyjnej: 

Andrzej Rachwał, Zenon Charchut, Dariusz Herbut, Mateusz Raś, innych zgłoszeń brak, 

kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji Skrutacyjnej.   

Lista  kandydatów do Komisji Skrutacyjnej została zamknięta przy: za 21 głosów, przeciw 0 

głosów, wstrzymujących się 0 głosów. 

Komisja Skrutacyjna została wybrana przy:  za 21 głosów, przeciw 0 głosów, 

wstrzymujących się 0 głosów. 

 

Radna prowadząca obrady zarządziła wybory Przewodniczącego Rady Miejskiej w 

Ropczycach oraz poprosiła Komisję Skrutacyjną  o  przygotowanie głosowania i wybranie 

spośród siebie przewodniczącego komisji. Ogłosiła przerwę w obradach na czas 

przygotowania głosowania przez Komisję Skrutacyjną. 

Przerwa w obradach.     

Po wznowieniu obrad przewodniczący Komisji Skrutacyjnej  radny p. Andrzej Rachwał 

objaśnił  sposób i zasady głosowania.  

Komisja Skrutacyjna rozdała karty, radni dokonali głosowania i Radna prowadząca obrady 

ogłosiła przerwę na czas liczenia głosów i sporządzenia protokołu przez Komisję Skrutacyjną.   

Przerwa  w obradach. 

 

Po wznowieniu obrad przewodniczący Komisji Skrutacyjnej  odczytał protokół Komisji i 

podał wynik głosowania, w tym: Komisja Skrutacyjna w składzie: Andrzej Rachwał – 

przewodniczący, Zenon Charchut, Dariusz Herbut, Mateusz Raś, stwierdza co następuje: Na 

ogólną liczbę 21 radnych w sesji Rady Miejskiej w Ropczycach uczestniczyło wg listy 

obecności 21 radnych.  Wydano 21 kart do głosowania 21 radnym. Liczba kart wyjętych z 

urny: 21. Liczba głosów ważnych: 21.  Bezwzględna większość głosów: 11. Kandydat na 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Ropczycach Grzegorz Bielatowicz  uzyskał następującą 

ilość głosów: 11 – za,   10 – przeciw,  0 - wstrzymujących się  Komisja Skrutacyjna 

stwierdza, że na Przewodniczącego Rady Miejskiej w Ropczycach wybrany został radny: 

Grzegorz Bielatowicz. Uwag nie odnotowano. Podpisy Komisji Skrutacyjnej. 

 

Radna prowadząca obrady podsumowała, że uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Następnie przekazała prowadzenie obrad wybranemu Przewodniczącemu Rady Miejskiej w 

Ropczycach – Grzegorzowi Bielatowiczowi.  

 

 

4. Ślubowanie Burmistrza Ropczyc. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że objęcie obowiązków przez Burmistrza następuje z 

chwilą złożenia ślubowania oraz poprosił Burmistrza o złożenie  ślubowania.        

 

Burmistrz Ropczyc pan Bolesław Bujak złożył ślubowanie. 

 

Burmistrz pogratulował Przewodniczącemu Rady wyboru na funkcję, podziękował 

mieszkańcom miasta i gminy Ropczyce za wybór na funkcję burmistrza oraz wybór Wysokiej 

Rady na VIII kadencję. Poinformował, że w tym miejscu powinien jako burmistrz obejmujący 

kadencję, wygłosić wystąpienie, ale prosi aby porządek obrad był realizowany, zaś pozwolić 
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przedstawić wystąpienie po wyborze prezydium Rady, wystąpienie informujące Wysoką 

Radę, nowych radnych, mieszkańców miasta i gminy.  

 

 

Przewodniczący Rady – Poinformował, że Komisarz Wyborczy w postanowieniu o zwołaniu 

sesji stwierdza, że wskazanie obligatoryjnych punktów porządku obrad pierwszej sesji nie 

oznacza braku możliwości rozszerzenia jej porządku o inne punkty.  

Zgłosił wniosek o następujące zmiany w porządku obrad to jest o dodanie punktów: Punkt 5. 

Wybór dwóch Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Ropczycach. Punkt 6. Oświadczenia 

i komunikaty. Punkt 7. Zamknięcie sesji. 

Innych wniosków nie zgłoszono.  

Do udziału w procedurze głosowania imiennego wyznaczył, do odczytywania listy radnych 

radnego Wojciecha Roga oraz radnego Dariusza Herbuta do zaznaczania sposobu głosowania.  

Zmiany w porządku obrad zostały przyjęte przy: za 20 głosów, przeciw 0 głosów, 

wstrzymujących się 1 głos. 

Porządku obrad w całości został przyjęty przy:  za 20 głosów, przeciw 0 głosów, 

wstrzymujących się 1 głos. 

 

 

5.Wybór dwóch Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Ropczycach.     

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przystępuje do wyboru dwóch 

wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Ropczycach i poddał pod głosowanie propozycję, 

że w tym celu zostaną przeprowadzone 2 odrębne głosowania czyli dwukrotnie zostanie 

przeprowadzona procedura wyborcza, co Rada zatwierdziła przy: za 20 głosów, przeciw 0 

głosów, wstrzymujących się 1 głos. 

    
Przewodniczący Rady poinformował, że Rada przystępuje do wyboru wiceprzewodniczącego 

Rady Miejskiej oraz że: Rada wybiera wiceprzewodniczącego bezwzględną większością 

głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady w głosowaniu tajnym.  

Zgodnie z § 55 Statutu Gminy Ropczyce  w głosowaniu tajnym radni głosują za pomocą kart 

ostemplowanych pieczęcią Rady, przy czym sposób głosowania każdorazowo ustala Rada. 

Głosowanie przeprowadza Komisja Skrutacyjna wybrana z radnych z wyłonionym spośród 

siebie przewodniczącym. Za głosy ważne uznaje się te, które oddano zgodnie z zasadami 

przyjętymi przez Komisję Skrutacyjną.  

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt sposobu głosowania  w sprawie wyboru 

wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej. Sposób głosowania na wiceprzewodniczącego Rady 

Miejskiej został ustalony przez Radę przy: za 21 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymujących 

się 0 głosów, jak poniżej: 

Przypadek gdy jest jeden kandydat:    

1.Głosowanie odbywa się za pomocą kart, opieczętowanych pieczęcią Rady Miejskiej, tzw. 

kart do głosowania z oznaczeniem czego dotyczy głosowanie. Wzór karty ustali Komisja 

Skrutacyjna.  

2.Głosowanie odbywa się poprzez postawienie znaku „X” w kratce „za” albo „przeciw” albo 

„wstrzymujący się”, obok nazwiska i imienia kandydata, umieszcza się pierwsze imię 

kandydata. Zapis maszynowy lub ręczny i powielanie odpowiedniej liczby egzemplarzy. 

3.Należy postawić tylko jeden znak „X” w jednej z wymienionych kratek. 



5 

 

4. Karty do głosowania rozdane przez Komisję Skrutacyjną, wrzuca się do urny znajdującej 

się na widocznym miejscu. Radni mają do dyspozycji wydzielone  miejsce, zapewniające 

tajność głosowania.  

5.Kandydat zostaje wybrany jeżeli uzyska bezwzględną większość głosów. 

Przypadek gdy jest więcej niż jeden kandydat:  

1. Głosowanie odbywa się za pomocą kart, opieczętowanych pieczęcią Rady Miejskiej, tzw. 

kart do głosowania z oznaczeniem czego dotyczy głosowanie. Wzór karty ustali Komisja 

Skrutacyjna. 

2.Na karcie do głosowania, umieszczone są nazwisko i pierwsze imię kandydatów, nazwiska 

w kolejności alfabetycznej. Można poszczególnym kandydatom przypisać liczby porządkowe.  

Zapis maszynowy lub ręczny i powielenie odpowiedniej liczby egzemplarzy. 

3.Głosowanie odbywa się poprzez postawienie znaku „X”, w kratce obok nazwiska i imienia 

kandydata. 

4.Należy postawić tylko jeden znak „X”.  

5. Karty do głosowania rozdane przez Komisję Skrutacyjną, wrzuca się do urny znajdującej 

się na widocznym miejscu. Radni mają do dyspozycji wydzielone  miejsce, zapewniające 

tajność głosowania.  

6.Wybranym zostaje kandydat, który uzyska bezwzględną większość głosów.   

 

Zgłaszanie kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Ropczycach, kandydaci 

na Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Ropczycach: 

Radny p. Andrzej Rachwał zgłosił w imieniu radnych Samorząd i Gospodarka, radną Teresę 

Rachwał (pełniła tą funkcję w poprzednich kadencjach, doświadczona w tym zakresie, 

uzyskała duże poparcie w wyborach do Rady Miejskiej). 

Radna p. Teresa Rachwał wyraziła zgodę na kandydowanie.  

Radny p. Dariusz Herbut zgłosił w imieniu klubu Prawo i Sprawiedliwość, radnego Dariusza 

Skórskiego (jest radnym trzecią kadencję, posiada doświadczenie w pracy samorządowej, 

wykształcenie prawnicze pozwoli mu sprawować funkcję zgodnie z zasadami 

administracyjnymi i prawnymi, otrzymał dość duże zaufanie społeczne, spośród nas otrzymał 

największą liczbę głosów).  

Radny p. Dariusz Skórski wyraził zgodę na kandydowanie.  

Radny p. Michał Przystaś zgłosił radną Marię Golenia (osiągnęła drugi wynik w gminie, jest 

to osoba zaufana, z którą ma okazję pracować podczas spraw związanych z osiedlem, spraw 

związanych z gminą). 

Radna p. Maria Golenia nie wyraziła zgody na kandydowanie - na ten moment.   

Lista kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej (Teresa Rachwał, Dariusz 

Skórski) została zamknięta przy: za 21 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymujących się 0 

głosów. 

 

Przewodniczący Rady zaproponował kandydatury radnych do Komisji Skrutacyjnej: Andrzej 

Rachwał, Zenon Charchut, Dariusz Herbut, Mateusz Raś, innych zgłoszeń brak, kandydaci 

wyrazili zgodę na pracę w Komisji Skrutacyjnej.   

Lista  kandydatów do Komisji Skrutacyjnej została zamknięta przy: za 21 głosów, przeciw 0 

głosów, wstrzymujących się 0 głosów. 

Komisja Skrutacyjna została wybrana przy:  za 21 głosów, przeciw 0 głosów, 

wstrzymujących się 0 głosów. 

 

Przewodniczący Rady zarządził wybory Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w 

Ropczycach oraz poprosił Komisję Skrutacyjną  o  przygotowanie głosowania i wybranie 
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spośród siebie przewodniczącego komisji. Ogłosił przerwę w obradach na czas przygotowania 

głosowania przez Komisję Skrutacyjną. 

 

Radny p. Dariusz Skórski powiedział, że: oświadczam, że nie będę brał udziału w tym  

głosowaniu, wyłączam się z tego głosowania gdyż uważam, że dotyczy ono mojego interesu 

prawnego, nie będę brał udział w głosowaniu, nie wiem czy wtedy trzeba mi kartę wydawać, 

wyłączam się z głosowania zupełnie. 

 

Przerwa w obradach.     

Po wznowieniu obrad przewodniczący Komisji Skrutacyjnej  radny p. Andrzej Rachwał 

objaśnił  sposób i zasady głosowania, w tym wyjaśnił, że kandydat radny Skórski Dariusz 

zgłosił, że rezygnuje z wyborów, musimy wydać kartę z tym, że kandydat może ją wrzucić 

pustą lub jej nie wrzucać i ją zwrócić, w urnie tej karty nie będzie jeżeli została zwrócona.  

Komisja Skrutacyjna rozdała karty, radni dokonali głosowania i Przewodniczący Rady ogłosił 

przerwę na czas liczenia głosów i sporządzenia protokołu przez Komisję Skrutacyjną.   

Przerwa  w obradach. 

 

Po wznowieniu obrad przewodniczący Komisji Skrutacyjnej  odczytał protokół Komisji i 

podał wynik głosowania, w tym: Komisja Skrutacyjna w składzie: Andrzej Rachwał – 

przewodniczący, Zenon Charchut, Dariusz Herbut, Mateusz Raś, stwierdza co następuje: Na 

ogólną liczbę 21 radnych w sesji Rady Miejskiej w Ropczycach uczestniczyło wg listy 

obecności 21 radnych.  Wydano 21 kart do głosowania 21 radnym. Liczba kart wyjętych z 

urny: 20. Liczba głosów ważnych: 20.  Bezwzględna większość głosów: 11. Kandydaci na 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Ropczycach uzyskali następującą ilość głosów: 

Rachwał Teresa 11, Skórski Dariusz 9. Komisja Skrutacyjna stwierdza, że na 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Ropczycach wybrana została Rachwał Teresa. W 

uwagach: radny Skórski Dariusz wyłączył się z głosowania i nie przyjął karty. Podpisy 

Komisji Skrutacyjnej. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że druga uchwała z dzisiejszej sesji – w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Ropczycach, wynikająca z przeprowadzenia 

tajnego głosowania brzmi: § 1. Stwierdza się wybór radnej Teresy Rachwał na 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Ropczycach. § 2. Protokół Komisji Skrutacyjnej 

stanowi załącznik do uchwały. § 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że Rada przystępuje do drugiego wyboru 

wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Ropczycach, ponieważ według statutu, w 

głosowaniu tajnym sposób głosowania każdorazowo ustala Rada, zaproponował taki sam 

sposób głosowania jak w pierwszym wyborze wiceprzewodniczącego. Rada ustaliła sposób 

głosowania przy: za 20 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymujących się 1 głos. 

 

Zgłaszanie kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Ropczycach, kandydaci 

na Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Ropczycach: 

Radny p. Zenon Charchut zgłosił w imieniu klubu Samorząd i Gospodarka, radną Marię 

Golenia (jest przewodniczącą osiedla Witkowice gdzie wykazuje się dużym zaangażowaniem, 

jest inicjatorem ciekawych wydarzeń). 

Radna p. Maria Golenia wyraziła zgodę na kandydowanie.  

Radny p. Dariusz Herbut zgłosił w imieniu klubu Prawo i Sprawiedliwość, radnego Dariusza 

Skórskiego (uzasadnienie pozostaje bez zmian).  

Radny p. Dariusz Skórski wyraził zgodę na kandydowanie.  
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Radny p. Kazimierz Mądro zgłosił radnego Józefa Misiurę (doświadczony samorządowiec, 

był przewodniczącym Rady).  

Radny p. Józef Misiura nie wyraził zgody na kandydowanie.  

Lista kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej (Maria Golenia, Dariusz 

Skórski) została zamknięta przy: za 21 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymujących się 0 

głosów. 

  

Przewodniczący Rady zaproponował kandydatury radnych do Komisji Skrutacyjnej: Andrzej 

Rachwał, Zenon Charchut, Dariusz Herbut, Mateusz Raś, innych zgłoszeń brak, kandydaci 

wyrazili zgodę na pracę w Komisji Skrutacyjnej.   

Lista  kandydatów do Komisji Skrutacyjnej została zamknięta przy: za 21 głosów, przeciw 0 

głosów, wstrzymujących się 0 głosów. 

Komisja Skrutacyjna została wybrana przy:  za 21 głosów, przeciw 0 głosów, 

wstrzymujących się 0 głosów. 

 

Przewodniczący Rady zarządził wybory Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w 

Ropczycach oraz poprosił Komisję Skrutacyjną  o  przygotowanie głosowania i wybranie 

spośród siebie przewodniczącego komisji. Ogłosił przerwę w obradach na czas przygotowania 

głosowania przez Komisję Skrutacyjną. 

 

Przerwa w obradach.     

Po wznowieniu obrad przewodniczący Komisji Skrutacyjnej  radny p. Andrzej Rachwał 

objaśnił  sposób i zasady głosowania.  

Komisja Skrutacyjna rozdała karty, radni dokonali głosowania i Przewodniczący Rady ogłosił 

przerwę na czas liczenia głosów i sporządzenia protokołu przez Komisję Skrutacyjną.   

Przerwa  w obradach. 

 

Po wznowieniu obrad przewodniczący Komisji Skrutacyjnej  odczytał protokół Komisji i 

podał wynik głosowania, w tym: Komisja Skrutacyjna w składzie: Andrzej Rachwał – 

przewodniczący, Zenon Charchut, Dariusz Herbut, Mateusz Raś, stwierdza co następuje: Na 

ogólną liczbę 21 radnych w sesji Rady Miejskiej w Ropczycach uczestniczyło wg listy 

obecności 21 radnych.  Wydano 21 kart do głosowania 21 radnym. Liczba kart wyjętych z 

urny: 20. Liczba głosów ważnych: 20.  Bezwzględna większość głosów: 11. Kandydaci na 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Ropczycach uzyskali następującą ilość głosów: 

Golenia Maria 11, Skórski Dariusz 9. Komisja Skrutacyjna stwierdza, że na 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Ropczycach wybrana została radna Golenia Maria. 

W uwagach: radny Skórski Dariusz wyłączył się z głosowania i nie przyjął karty. Podpisy 

Komisji Skrutacyjnej. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że trzecia uchwała z dzisiejszej sesji – w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Ropczycach, wynikająca z przeprowadzenia 

tajnego głosowania brzmi: § 1. Stwierdza się wybór radnej Golenia Maria na 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Ropczycach. § 2. Protokół Komisji Skrutacyjnej 

stanowi załącznik do uchwały. § 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Wystąpienie Burmistrza. 

Burmistrz p. Bolesław Bujak  – Wysoka Rado! Za nami 7 kadencji razy 4 lata, 28 lat. Za nami 

28 lat idei samorządności realizowanej w Polsce wolnej, niezależnej, demokratycznej po roku 

89. Ustawy powstawały i wybory to rok 1990. Jesteśmy po 28 latach w ważnym momencie, 

rozpoczynamy najdłuższą kadencję w dziejach samorządu terytorialnego Polski – 5-letnią. 
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Zostaliśmy wybrani przez mieszkańców, stanowimy 2 organy samorządu terytorialnego czyli 

Rada Miejska organ stanowiący i burmistrz organ wykonawczy. Wszystkie nasze czynności 

będą podejmowane, realizowane, inicjowane  tylko i wyłącznie na bazie prawa, które 

stanowią organy: sejm, organy naczelne i instytucje do tego uprawnione. W granicach prawa 

będziemy podejmować wiele istotnych decyzji dla 27 400 mieszkańców, bo to jest wspólnota 

miasta i gminy, którą wy i ja reprezentujemy, jakkolwiek byśmy się nie dzielili, na kluby, 

które dopiero zostaną zarejestrowane. Wy państwo radni wybrani z tych dwóch komitetów, 

komitetu wyborczego Samorząd i Gospodarka i komitetu wyborczego Prawo i 

Sprawiedliwość jesteście z pewnością usatysfakcjonowani, że to was wyborcy, wspólnota 

wybrała do ich reprezentowania, z drugiej strony razem mamy wielką odpowiedzialność, 

która na nas ciąży, za 5 lat przyszłego mniemam, że zrównoważonego rozwoju Ropczyc. 

Tego oczekują wyborcy, że standard życia, usług, które obejmuje ta wspólnota nie ulegną 

pogorszeniu, a wręcz odwrotnie będą polepszane. Jest nas 27 400 osób, w tym 4 tysiące 

dzieci, którymi zajmujemy się od żłobka przez przedszkole, szkołę podstawową i jeszcze rok 

gimnazjum. Jest ponad 4 tys. mieszkańców, którzy mają ponad 65 lat, którzy swoją drogę 

życiową, zawodową zrealizowali, którym w wielu sytuacjach trzeba pomagać, 

współorganizować. Co roku będziemy decydować jak pozyskać dochody budżetowe, które na 

przyszły rok będą w granicach 150 mln zł, średnio, to się w ciągu roku waha. Mamy 8 

sołectw i 9 osiedli. W efekcie prawa wyborczego 6 spośród nich nie ma w Wysokiej Radzie 

swoich przedstawicieli. Musimy o nich pamiętać, musimy kreować rozwój gminy jako  

zrównoważony aby nie było zarzutów w stosunku do mnie, do was, że preferujemy tylko te 

jednostki, które mają przedstawicieli, a niektóre więcej niż by to świadczył współczynnik 

liczby mieszkańców wyborców na jednego radnego. Mamy niezłą sytuację wyjściową przy 

tym budżecie 150-milionowym na przyszły rok zadłużenie wynosi 22 609 000 zł, to jest w 

granicach 18% dochodów na październik. Te 18% zadłużenia sytuuje nas wśród gmin można 

by powiedzieć średnio czy mniej zadłużonych co nie znaczy, że przed nami nie ma wielu 

wyzwań ważnych, kosztownych od których będzie decydował się rozwój miasta i gminy. 

Zmierzamy do tego by opinia o Ropczycach była o mieście i gminie – w których warto żyć, 

mieszkać, szukać pracy. By tak się stało, chcę Wysokiej Radzie dzisiaj wstępnie 

zaproponować priorytety rozwojowe. To są tylko propozycje priorytetów kierunkowych, 

inwestycyjnych. Nie chcę dzisiaj mówić o dziesiątkach, setkach naszych działań i jednostek 

pomocniczych, które z nami służą samorządowi miasta i gminy.  Samorząd to służba, 

jesteśmy elementem zespolonej administracji publicznej, ten człon administracja 

samorządowa to służba. Wysoka Rado, te priorytety rozwojowe, które będę wam proponował 

przez te 5 lat, dzisiaj jako wektor do rozważenia, dyskusji na komisjach, bo zwykle 

wypracowujemy koncepcje na komisjach, później są rozpracowywane przez jednostkę 

pomocniczą Wysokiej Rady, burmistrza, urząd miasta i gminy. Tym priorytetem proponuję 

aby przyjąć, że jest dla nas oświata, wychowanie, kultura, opieka – to jest 4 tys. dzieci od 

urodzenia do lat kiedy się nimi zajmujemy w oświacie i później w szkole średniej ale to nie są 

nasze ustawowe zobowiązania. Proponuję aby w szkołach, przedszkolach i żłobkach 

utrzymać dotychczasowy poziom opieki, wychowania, edukacji, rozwijania zainteresowań i 

na miarę możliwości poszerzać. To wymaga nakładów, również kadrowych. Półtora roku 

temu na naszym obszarze przemysłowym na Czekaju oddaliśmy nową firmę, właściciel 

angielsko-francuski Aero-Gearbox, która zatrudnia około 180 osób na 7 hektarach, która 

przynosi rocznie podatku około 460 tys. zł. Sprzedając i ustając umowę realizacji inwestycji 

nie wyraziliśmy zgodę na 5-letnie umorzenie podatku, postawiliśmy warunki płacą od 

pierwszego dnia podatek od nieruchomości, od budowli, nie, to nie ma zgody na dalsze 

rozmowy. 460 tys. zł rocznie to jest dużo mniej niż koszt utrzymania oddziału żłobkowego i 

przedszkolnego na Granicach. Mamy tam 60 dzieci, 30 w żłobku i 30 w przedszkolu. I kadry 

tam zatrudnione to jest więcej niż wszystko to co w ciągu roku płaci taki jeden zakład. Każde 
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zwiększanie standardu opieki, wychowania to są bardzo duże wydatki. Bo państwo, rząd 

pomaga jeśli chodzi o utrzymanie żłobków, przedszkoli w granicach 15%, reszta to jest nasz 

podatek. Jeśli chodzi inwestycje, które dają szansę na poprawę warunków opieki, 

wychowania, edukacji to pierwszoplanowym wydatkiem jest kontynuacja budowy hali przy 

szkole podstawowej nr 1, którą chcemy nazwać hala 100-lecia niepodległości. Mam nadzieję, 

że na koniec przyszłego roku oddamy do użytku, ku radości 650 dzieci tej szkoły i 

pracujących tam prawie 80 nauczycieli. Być może, że hala zostanie ukończona przed 

terminem, umowa mówi na koniec przyszłego roku. Jeśli uda się oddać na 11 listopada to by 

było zwieńczenie, w ramach 100-lecia odzyskania niepodległości oddajemy halę, 

rozpoczęliśmy tą inicjatywą tej wielkiej, pięknej uroczystości, kończymy 11 listopada. 

Budowa szkoły podstawowej w Brzezówce wraz z infrastrukturą sportową. To sołectwo nie 

ma radnego. Na poprzedniej kadencji Rady, podjęliśmy decyzję, że decydujemy się aby w tej 

miejscowości była szkoła. Potrzeba, trzech, czterech lat żeby ten zakres oddać całkowicie do 

użytku. W roku przyszłym, chcemy żeby 1 września do tej szkoły weszły dzieci przedszkolne 

i dzieci klasach I, II, III. Istnieje szansa, pewnie po kilku latach, że nabór może być większy i 

możemy kontynuować kolejne lata szkoły podstawowej. Jeżeli oddamy na 1 września, mamy 

gwarancje finansowe w projekcie budżetu, mniemam, że Wysoka Rad to poprze, to czeka nas 

w kolejnych 2 latach infrastruktura – parkingi, dojazdy, ogrodzenia, plac zabaw, prosiłem aby 

zaprojektować, kiedyś wybudować, boisko, mały orlik. Program, który realizujemy przy 

każdej szkole i ¾ szkół ma zrealizowany, reszta czeka przez następne 2 lata. To jest element 

w zakresie oświaty. Trzeci to jest, propozycja zaprojektowania i budowy żłobka i przedszkola 

na osiedlu Mehoffera. To jest lokalizacja na osiedlu, dla którego mamy szczegółowy plan 

zagospodarowania, gdzie buduje się bloki. Chcemy w tej kadencji żeby powstało jeszcze 4 

bloki. Jest 2, zamieszkałe, trzeci będzie oddany do zamieszkania w połowie lutego, czwarty 

chcemy tuż, tuż projektować, decyzje podjęliśmy, na wynajem. W końcowym etapie są 2 

bloki deweloperskie 7-piętrowe, około 80 mieszkań. To osiedle po 5-ciu latach powinno być 

zamieszkane przez ponad pół tysiąca osób. Obok mamy 26 ha scalone, na których jest 

wydzielone 98, 10-arowych działek budownictwa jednorodzinnego. Chcemy w tej 5-latce 

budować tam infrastrukturę, która jest niezbędna do oddawania domów do użytku, bo 

pierwsze już się tam budują. A więc wodociąg, kanalizacje, ulice, odwodnienie terenu. 

Energetyczne sprawy to nie po naszej stronie ale to projektujemy. W tym terenie potrzebne 

jest blisko miejsce, w którym będą dzieci pod opieką wyspecjalizowanych nauczycieli, żłobek 

i przedszkole. Uważamy, że tego typu obiekt tuż przy blokach, przy głównym skrzyżowaniu 

na ulicy Mehoffera pozwoliłby rozładować dzisiejsze oczekiwania na przyjęcie dzieci 

półrocznych, rocznych, dwuletnich do naszych żłóbków, brakuje tych miejsc. Liczę na to, że 

gdy będziemy mieli gotowy projekt i pozwolenie to również stosowne programy rządowe, od 

dwóch lat realizowane, pozwolą na wsparcie tej inwestycji i na budowę tego żłobka. 

Zakładam, że w 2019  będziemy mieli gotowy projekt, pozwolenia, przetargi i w kolejnym 

roku budowa, jeżeli Wysoka Rada zaakceptuje. Mówię to również pod kątem rozbudowanego 

osiedla Północ, które też nie ma przedstawiciela w Radzie, gdzie w roku ubiegłym i 

poprzednim oddano ponad 100 mieszkań do użytku z inwestycji dewelopera. W tym rejonie 

jest dużo rodzin młodych, możemy się spodziewać, że będą dzieci. Dzisiaj bez tych osiedli 

nasze żłobki na osiedlu św. Barbary już są można powiedzieć zatkane. Czyli ta inwestycja 

uważam jest dość oczekiwana. Kolejna inwestycja to budowa szkoły na osiedlu Witkowice 

wraz z infrastrukturą sportową. Na dziś kupiliśmy od parafii 1,70 ha, zakontraktowaliśmy 

przetarg, będziemy wkrótce analizować pierwszy etap koncepcji. Chcemy aby w przyszłym 

roku, w połowie, był gotowy projekt. Na bazie projektu chcemy uzyskać pozwolenie i po 

oddaniu do użytku hali sportowej w Ropczycach i oddaniu do użytku szkoły w Brzezówce w 

tym etapie najbardziej, kosztownym inwestycyjnym, chcemy rozpoczynać szkołę w 

Witkowicach. Szkoła w Witkowicach dzisiaj ma najgorszą infrastrukturę, jedna z 
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najstarszych, przeładowana, z tego powodu, że najbardziej intensywnie budującym się 

jednorodzinnie osiedlem jest osiedle wzdłuż Kolonii i ulicy Rzeszowskiej. Przypomnę, że 

mamy również scalony teren kilka lat temu przez powiat w okolicy dworu i CPN-u, jest 

ponad 80, 10-arowych działek i też od roku inwestujemy tam w infrastrukturę; wodociąg i 

kanalizacja, w przyszłym chcielibyśmy kontynuować po to żeby były budowane domy. 

Mieszkańcy będą chcieli, miejmy nadzieję oddawać dzieci do szkoły w Witkowicach. Jeżeli 

uda się w pierwszym etapie wybudować szkołę 4-klasową i salę gimnastyczną, zaplecze, to 

możemy zrobić tak, że w obecnej szkole jest przedszkole, a w obecnym przedszkolu jest 

żłobek. Ten żłobek i to przedszkole rozładowałoby część brakujących miejsc przedszkolnych, 

żłobkowych na terenie miasta. To są najważniejsze, kosztowne inwestycje oświatowe. Nie 

obejdzie się bez innych, które wydyskutujemy, pewnie wy też macie w swoich środowiskach 

podpowiedzi, pomysły, czy modernizacji, czy rozbudowy, czy znaczących remontów. 

Mówiłem też o kulturze. Dworzec PKS – rewitalizacja dworca, budowa centrum 

kulturalnego. W tamtej kadencji odkupiliśmy to od właściciela niemieckiego Deutche Banku, 

który jest jakby właścicielem Arrivy. To nas sporo kosztowało ale myślę, że to jest bezcenny 

teren w centrum Ropczyc. Przez 2,5 roku opracowywaliśmy szczegółowy plan 

zagospodarowania, który stał się faktem, został opublikowany w dzienniku urzędowym i 

możemy przystąpić do kolejnego etapu. Pierwszy etap to budowa poczekalni dworcowej wraz 

z częścią komercyjną. Chcemy żeby to robił pomiot 3 razy p albo całkiem prywatny. Tego 

typu działania chciałbym abyśmy uruchomili już w styczniu przyszłego roku czyli za 2 

miesiące. Po oddaniu do użytku tej części, mniemam, że od podpisania kontraktu nie powinno 

upłynąć więcej w zapisie jak 1,5 roku chcemy rozpocząć budowę obiektu na bazie 

dzisiejszego, przestarzałego dworca jako szkołę muzyczną z salą koncertowo-kinową oraz 

bibliotekę. Na to miasto dziś nie ma pieniędzy. Chcemy szukać środków finansowych 

poprzez Polski Fundusz Rozwoju lub inwestycję 3 razy p – partnerstwo publiczno prywatne. 

Przemyślenia i koncepcje mamy, o wszystkim będą decydowały przetargi i szczegóły – 

będziemy na etapie przygotowania i konsultacji z Wysoką Radą na komisjach i nie tylko. 

Kultura jest mocną stroną naszej gminy ale i dużym kosztem. Miasto i gmina Sędziszów ma 

niewiele mniej mieszkańców, ma jeden dom kultury, w którym się mieści i biblioteka i 

centrum kultury, my mamy takich obiektów 6; Centrum Kultury imieniem Józefa Mehoffera, 

4 domy kultury w terenie: Niedźwiada, Witkowice, Brzezówka, Gnojnica Dolna i mamy 

bibliotekę – osobny obiekt. I chcemy ten osobny obiekt też zmodernizować czy wybudować 

nowy bo uważamy, że ten jest nie na dzisiejsze czasy. A w tej lokalizacji być może powinien 

być parking. Ochrona środowiska według mnie będzie też propozycją dla Wysokiej Rady 

kolejnego priorytetu z tej racji, że istnieje zasada kontynuacji pewnych spraw, które były 

przygotowywane. Przez ostatnie 4 lata przygotowywaliśmy projekty techniczne na 

kanalizację sanitarną dla 4 tysięcy mieszkańców; dla dwóch sołectw Gnojnica Dolna, Wola, 

dwóch osiedli Granice, Brzyzna i część osiedla Witkowice – Kolonia, Rzeszowska, 

Mickiewicza. Koszt budowy 23,5 mln zł. Podpisane są umowy z trzema wykonawcami, 

robota powinna się rozpoczynać. Na tą inwestycję otrzymujemy dotację w granicach 8,5 mln 

zł. Reszta to nasze pieniądze, o tym musimy zdecydować w tym roku podejmując uchwałę 

budżetową. Do tej inwestycji dochodzi konieczność realizacji inwestycji, która jest 

realizowana przez PUK, budowa i rozbudowa oczyszczalni ścieków na ul, Masarskiej. Gdyby 

tej rozbudowy i modernizacji nie było to niemożliwe jest przyjęcie wszystkich ścieków od 

tych 4 tysięcy mieszkańców. Ta inwestycja kosztuje około 14 mln zł, dotacja w granicach 7,5 

mnl zł, reszta to nasze środki i PUK. Zdeklarowaliśmy na tym etapie 2,5 mln zł dotacji. 

Będziemy to realizowali. Jest to inwestycja 40-milionowa. Rocznie miasto może 

wygenerować z budżetu, w czystej postaci na inwestycje w granicach 9-ciu, 10-ciu milionów. 

Można powiedzieć, że jest to inwestycja na 4 lata. Tą inwestycję musimy oddać do użytku do 

końca przyszłego roku. Będziemy podejmować działania aby była zgoda na jej wydłużenie bo 
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boimy się nieprzewidywalności; że w takich inwestycjach infrastrukturalnych zależy od 

właściciela, od tego co w ziemi, od usługi, od warunków pogodowych. Jest obawa, że w tym 

krótkim terminie możemy się nie zmieścić. Ten krótki termin był uwarunkowany tym, że 

przez rok trwała procedura przyznania dotacji, prawie pół roku borykaliśmy się z przetargami, 

bardzo skomplikowane procedury. Kolejna inwestycja, która uważam, że powinna być 

priorytetem to budowa wodociągu Lubzina, Okonin, Łączki Kucharskie, Niedźwiada. Bardzo 

potrzebna. Ostanie lata to susza, ten czas gdzie studnie i wodociągi na bazie studni 

powierzchniowych mają przerwy w zasilaniu wodą. Mamy kłopot. Ta inwestycja będzie 

kosztowała 16 mln zł. To problem wielu gmin z uwagi na suszę. W naszym kraju nie uważa 

się braku dostępu do wodociągu jako coś najważniejszego. Wykorzystując środki europejskiej 

różne władze, te i poprzednie, postanowiły, że ważniejsze są inne cele, na wodociągi nie ma 

pieniędzy. Składaliśmy wniosek – odpadliśmy. Mimo, że uważamy, że tego typu gminy 

powinny być wsparte przy dużych kosztach budowy wodociągu. W chwili obecnej jesteśmy 

na etapie rozstrzyganego przetargu w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego środki 

europejskie, na pierwszą część tego wodociągu, nie można było inaczej, od Lubziny, ujęcia 

Na przymiarki z głównymi zbiornikami. Zadanie na kilka milionów złotych, można otrzymać 

dotację 50%, przeszliśmy ocenę formalną, zobaczymy. Dzisiejsza rozmowa z dyrektorem 

departamentu skłania mnie nieoptymistycznie, bo mało jest pieniędzy. Dlaczego w tym 

województwie nie przekierowuje się pieniędzy na wodociągi i kanalizacje, żebyśmy mogli 

otrzymać realne wsparcie od państwa, od Europy na budowę tego co jest dla mieszkańców 

priorytetowe. Pewnie się zgodzicie, że ważniejsze od internetu, który ma dotrzeć w tym 

województwie do chaty pod lasem jest woda w tej chacie. Gospodarka jest ważnym 

priorytetem, może trzecim, może pierwszym. Obszar, teren, którym jesteśmy najbardziej 

zainteresowani, 72 ha, zostanie postawiony za 2 tygodnie przed Wysoką Radą do uchwalenia 

szczegółowego planu zagospodarowania, który przekształca tereny rolnicze w nieruchomości, 

czyli pozwala w tych przepisach, które są, na terenach i gruntach rolnych budować zakład. 

Mamy pierwszą od roku umowę partnerską o budowie zakładu na 12 ha ale musimy to 

odrolnić, ten proces kończymy. Żeby ten zakład był budowany efektywnie i skutecznie to 

kupiliśmy drogę dookoła Zakładów Magnezytowych. Potrzebne jest najbardziej przedłużenie 

ulicy Przemysłowej, żeby budować drogę wzdłuż wykupionego pasa, który prowadzi do 

torów E30. Tak uzbrajamy te 70 ha w podstawową infrastrukturę. To jest pierwszy etap drogi 

od drogi wojewódzkiej do Przemysłowej, do odcinka łączącego autostradę ze zjazdu 

ropczycko-sędziszowskiego do drogi E4. Jeżeli powiat w tej kadencji wybuduje, dobrze, że 

jest stary skład zarządu bo jest odpowiedzialny za to co rozpoczął żeby skończyć, to my w 

ciągu tych 5-ciu lat bardzo bym chciał żebyśmy zdecydowali, znaleźli środki żeby 

wybudować drogę od Przemysłowej do torów, w  następnej kadencji zostawiamy do drogi 

powiatowej i do łącznika, wtedy uważam po 10-ciu latach, Ropczyce miałyby bezpośrednie 

połączenie obszaru przemysłowego, Czekaja z autostradą. Jeżeli ktoś powie, że to wielki 

problem, że nie mamy autostrady to powiem, nie, porównajmy sytuację, że my do zjazdu na 

zachód przez Zawadę mamy sześć, siedem kilometrów po już prawie zmodernizowanym 

odcinku od drogi krajowej do zjazdu dla nas zachodniego, natomiast Ustrzyki Dolne, Sanok, 

Krosno, Jasło, Tarnobrzeg, Stalowa Wola Przemyśl, mają dziesiątki kilometrów. Możemy 

mieć jeszcze lepiej, z dwóch stron możemy mieć zjazdy autostradowe, one są, trzeba 

wybudować tylko odcinek kosztowny, trzyetapowy, łączący po stronie wschodniej E4 ze 

zjazdem z autostrady. Chciałbym aby tak się stało. Uprzemysłowienie zależy od dostępu do 

terenu. Jeżeli będziemy mieli dobrą drogę, będziemy wykupywać z tych 70-ciu ha części żeby 

mieć dostęp przez własność gminy do kontaktu bezpośredniego z inwestorami to jest szansa, 

kolejny Aero Gearbox, kolejny Weldon, Eurovia, itd. żeby powstawały. Na przestrzeni 

ostatnich 10-ciu lat powstało tam kilka zakładów pracy, które dzisiaj zatrudniają ponad 2 

tysiące miejsc pracowniczych i to jest nasz duży sukces Ropczyc i sukces 3 kadencji 
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samorządu terytorialnego. Budownictwo indywidualne – przy okazji go omówiłem, mówiąc o 

żłobku na osiedlu Mehoffera, które jest najbardziej intensywnym miejscem do rozwoju w 

przyszłości budownictwa mieszkaniowego blokowego i indywidualnego, w tym rejonie, gdzie 

jest 30 ha, 26  ha pod budownictwo jednorodzinne, 6  ha pod budownictwo blokowe. Mamy 

też kilka hektarów, które jest własnością gminy a zaczyna się od ronda przy ZOZ-ie tzw. stara 

cegielnia, ten obszar ciągnie się do basenu krytego w jednym kierunku i do budowanych 

bloków w drugim kierunku, nie wszystko jest naszą własnością, będą proponował Wysokiej 

Radzie aby ten obszar w części zalesiony, pozbawiony domów, w niszy był w przyszłości 

parkiem miejskim. Żeby tak się stało czeka nas kilka lat projektu i etapami budowy parkowej 

infrastruktury, zaczynając od chodników, dróg rowerowych, oświetlenia, może pola 

koncertowego itd. To możemy łączyć z basenem krytym, z infrastrukturą szkoły nr 5. To jest 

propozycja być może kontrowersyjna, ale uważam, że takie miasta jak Ropczyce powinny 

mieć swoje parki, gdzie ktoś prowadząc wnuczka pospaceruje, spotka się z kimś, gdzie ktoś 

jeździ na rolkach, inni na rowerach, inni pospacerują. Mamy obszar, czy chcemy go 

wykorzystać pod rekreację, wypoczynek, to będzie wasza wola. Mogą być inne propozycje. 

To co powiedziałem jest elementem sportu i rekreacji ale też będę proponował rozważania 

dotyczące rozbudowy infrastruktury sportowej na stadionie miejskim. Nie jest źle. Ale żeby 

efektywniej wykorzystać istniejącą infrastrukturę nad trybunami trzeba położyć dach. 

Kosztowny około 2 mln zł. Wtedy można wykorzystać powierzchnie pod trybunami, żeby 

przygotować je do pracowni lekkoatletycznych. Stadion nadaje się do lekkoatletyki. Możemy 

mieć sekcję, obok piłki nożnej i siatkowej, lekkoatletyczną. Po stronie wschodniej stadionu 

mamy szczegółowy plan zagospodarowania, obejmujący około 3,5 ha. Aż się prosi abyśmy 

rozpoczęli proces wykupu od prywatnych właścicieli, projektowania i budowy obiektów 

rekreacyjnych, które na dziś są niezbędne – boiska rezerwowe o sztucznej nawierzchni dla 

piłki nożnej, może przykryte korty tenisowe i inne obiekty oczekiwane. Projektowana sala 

gimnastyczna w Witkowicach powinna być innowacyjna; dłuższa niż standardowa, żebyśmy 

na jednej ścianie mieli ścianę wspinaczkową, wielometrową, która jest elementem innowacji. 

Chcemy wybudować stadion w  Niedźwiadzie. Męczymy się 3 lata z opracowaniem 

szczegółowego planu zagospodarowania, który tak jak i przy zakładach przemysłowych 

pozwoliłby tereny rolne, podmokłe trochę, łąki wykupić od rolników, którzy zgadzają się 

sprzedać pod warunkiem, że będą mieć zapłacone jak za nieruchomości budowlane. Nie 

możemy tego zrobić inaczej jak poprzez przekształcenie, które się nazywa uchwalenie 

szczegółowego planu zagospodarowania. Obok propozycji budowy w tej kadencji stadionu 

pod piłkę nożną, lekkoatletycznego to chcemy też naprzeciw szkoły wykupić teren, który 

będziemy rezerwowali szczegółowym planem zagospodarowania, by tam był dla całego 

południa, dla Małej, Niedźwiady, Łączek Kucharskich obiekt żłobka i przedszkola. Coś co 

projektujemy na osiedlu Mehoffera w Ropczycach tylko większe, żeby była wystarczająca 

liczba miejsc żłobkowych i przedszkolnych. Chciałbym was namówić abyśmy to w tej 

kadencji zrobili. To jest możliwe ale nie bez trudności i znaczących wydatków. Wtedy ta 

szkoła ładna, rozbudowana wraz ze stadionem lekkoatletycznym i infrastrukturą wokół 

stadionu, żłobkiem i przedszkolem spełniałaby oczekiwania. Nie da się budować, żłobka, 

przedszkola przy każdej szkole o pełnym standardzie ale łącząc dwie, trzy miejscowości 

możemy takie plany ustalić. I uważam, że w tej kadencji powinniśmy przebudować baseny 

otwarte. Mamy piękny, zmodernizowany 2 lata temu basen kryty, jest to duże osiągnięcie 

samorządu w ciągu  20 paru lat, czego nie ma np. Sędziszów. Będę czasami porównywał bo 

czasami padają głosy, że Sędziszów się rozwija dynamicznie a Ropczyce - tego rozwoju nie 

ma, będę udowadniał, że jest może odwrotnie. Że my budujemy bloki, mamy basen kryty, 

sztuczne lodowisko, kilka domów kultury itd.. Mamy od 30 lat baseny otwarte, one są ważne 

ale przestarzałe. Dzisiaj nie ma takiej formy basenu. Dzisiaj są agua-parki. Do tego 

chcielibyśmy zdążać. Szukamy środków finansowych. Dzisiaj rozmowa z dyrektorem ds. 
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rozwoju Urzędu Marszałkowskiego, w obecności kierownika Marka Misiury zmierzała do 

tego; co przewidujecie jeśli chodzi o następną perspektywę finansową Unii Europejskiej. 

Musimy już dzisiaj myśleć o tym jakie będą preferowane kierunki od roku 2022. Żeby 

budować kanalizację projekty przygotowywaliśmy 4 lata. Namawiam do tego abyśmy 

wszyscy szukali możliwości finansowych i dobrych koncepcji na modernizację i przebudowę 

basenów otwartych. Razem z basenami krytymi, gdyby to łączyć z obszarem, o którym 

mówię, że może to być park miejski, mielibyśmy obszar rekreacji, wypoczynku i rozwoju 

zainteresowań. ¼ terenu trzeba wykupić. Infrastruktura techniczna. Chciałbym powiedzieć o 

najważniejszych drogach, które chcemy budować. O jednej mówiłem – przedłużenie ul. 

Przemysłowej. Rondo 650-lecia, projektujemy od tego ronda drogę gminną by nie było 

problemu dzisiejszego włączenia się w drogę krajową, jak również drogą tzw. Na kopiec ul. 

Sobieskiego wyjeżdżają do Ropczyc z Gnojnicy Dolnej. Dzisiaj musimy się włączyć do E4 

naprzeciwko ulicy Sucharskiego, to jest niezwykle niebezpieczne, droga jest wąska, nie 

pozwala w przyszłości na rozwój. Nasz projekt zmierza do tego aby wybudować drogę, która 

jest dzisiaj wąskim pasem drogi ziemnej, rozszerzyć i przebudować drogę i wybudować w 

przyszłości drogę do Krzyża do ul. ks.Wójcika. Cały odcinek byłaby to obwodnica 

południowa Ropczyc, w przypadku awarii byłby przejazd, ale przede wszystkim ta droga by 

zamykała obszar, który jest w opracowaniu szczegółowego planu zagospodarowania. To 

perspektywa rozwoju budownictwa mieszkaniowego dla Ropczyc na przyszłe 20 lat jak 

również działalności gospodarczej. Właścicielami są rolnicy, którzy dzisiaj jak całe rolnictwo, 

trochę przeżywa głęboki kryzys. Potrzebne są duże pieniądze. Nie wiem czy to się uda w tej 

kadencji, ale stawiam takie priorytety jeżeli Wysoka Rada to zaakceptuje. Skończyliśmy kilka 

dni temu modernizację ul. Polnej, od cmentarza żydowskiego, przedłużenie obecnej ulicy 

Polnej i mamy drogę aż do Granic, ta droga ma 2 kilometry, można samochodem przejechać, 

po tej modernizacji, która kosztowała nas 650 tys., dotacja pół mln zł, mamy wspaniałą drogę 

rekreacyjną, pod spacery, pod jazdę na rowerze, z dostępem dobrym dla rolników do pól, z 

możliwością perspektywy rozwoju budownictwa mieszkaniowego, żebym się nie pomylił za 

15 lat. By ta droga nie została zniszczona przy tych spadkach przez ulewne deszcze trzeba ją 

przykryć asfaltem. Czy to zrobić to jest wasza decyzja - perspektywa łączenia Granic z 

miastem drugą drogą, bo trzecia, którą nazywamy Gajówką jest zbyt niebezpieczna. , jest zbyt 

niebezpieczna, kręta, wąska i nie rozwiązuje problemu łączenia śródmieścia Ropczyc z 

osiedlem Granice. Mógłbym mówić o innych drogach, bo mam je w planach, przy zasadzie 

do tej pory przez Radę przyjętą, że co roku w każdym sołectwie i każdym osiedlu jeden 

odcinek drogi asfaltowej lub jeden odcinek równorzędny chodnika. Dzisiaj nie chcę 

powiedzieć, że będziemy zastępować w realizacji zadań samorządy: powiat i województwo i 

będziemy z podatków lokalnych za te samorządy budować chodniki, będziemy chcieli 

współpracować, tak mogę powiedzieć, ale oczekuję, że każdy samorząd będzie robił swoje, 

co ma w kompetencji bo z tego nas rozliczają wyborcy i mieszkańcy. Jest to ważna decyzja i 

w stosownym czasie, na odpowiednim forum, na komisji, będziemy dyskutowali, bo 

zrobiliśmy wiele projektów dla samorządu powiatowego, dla samorządu wojewódzkiego w 

zakresie chodników. Teraz jest pytanie, kiedy i kto je realizuje. Przed nami kwestia 

infrastruktury jak ulice, chodniki, parkingi, oświetlenia, boiska – reszta przy placówkach 

oświatowych, place zabaw – gdzie ich nie ma, lokalne targowisko – są pomysły, to wszystko 

jest do decyzji, przed nami, inne rzeczy jak budowa remizy w Małej – jest projekt z 

pozwoleniem własność gminy na lokalizację remizy strażackiej gdzie jest baza sprzętu etc., a 

dzisiejsza remiza, która się nazywa klubem pozostaje pod część kulturalno oświatową dla 

klubu. Chciałbym namówić Wysoką Radę aby ta kadencja była kadencją aktywności 

obywatelskiej. Żeby tak się stało to 40 stowarzyszeń, zarejestrowane na terenie miasta i 

gminy, o różnej specjalizacji; sportowych, kulturalnych, regionalne itp. w tym jednostki OSP, 

KGW, kluby seniora, były w większym stopniu wsparte środkami finansowymi, bez wsparcia 
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z budżetu miasta nie ma aktywności, aktywność w czasie, w którym jesteśmy jest konieczna 

żeby integrować mieszkańców. Będę chciał Wysoką Radę namówić aby w budżecie na rok 

przyszły był wzrost rok do roku wydatków na te inicjatywy obywatelskie, na stowarzyszenia 

o 30%. Wiem, że to będzie trudna decyzja i może trzeba będzie Wysoką Radę przekonywać 

bo zamierzam przedłożyć Wysokiej Radzie projekt uchwał podatkowych bez zmian. To 

znaczy, że kolejny, piąty rok, będę składał propozycję bez zwiększania podatków, które są 

naszymi podatkami; gruntowy, mieszkaniowy, od nieruchomości, od działalności 

gospodarczej, transportowy, od budowli. Przy założeniu, że dochody są constans, a z innych 

dotacji, subwencji nie możemy dotować stowarzyszeń, tylko z naszych dochodów to 

propozycja wzrostu, to jest propozycja inwestycji w aktywność i integrację obywatelską, czy 

to jest możliwe to wykażą wspólne analizy i możliwości finansowe. Ja przedstawiam 

propozycje realne ale wymagające determinacji, wszystkich pracowników samorządowych a 

jest ich razem ponad 850, bo 3 spółki, wielość jednostek organizacyjnych, urząd miejski, a 

zwieńczeniem tego wszystkiego jest Rada Miejska. Jakiekolwiek decyzje byście podejmowali 

to się przekonacie, że  będą decyzje gospodarcze gdzie ponad klubowo będziemy za i 

przeciw, jeżeli chcemy abyśmy za 5 lat mieli efekt w postaci własnej satysfakcji, również 

satysfakcji, że weszliśmy na trochę wyższy etap rozwoju miasta i gminy Ropczyce, jako 

oceny wyborców i mieszkańców i tego Wysoka Rado wam życzę, jestem przekonany, że to 

nas będzie łączyło, wiem, że wywodzimy się z różnych środowisk, że mamy różne sympatie 

polityczne ale łączy nas idea samorządu, wspólnota 27 400 mieszkańców. 

         

                   

6. Oświadczenia i komunikaty 

Przewodniczący Rady przekazał komunikaty radnym:  

Radny ma obowiązek złożenia oświadczenia majątkowego w terminie 30 dni od daty złożenia 

ślubowania. Druki i wyjaśnienia panie i panowie radni otrzymali w materiałach na dzisiejsza 

sesję. Druk jest dostępny również w wersji elektronicznej. Szczegóły w Biurze Rady 

Miejskiej. 

Panie i Panowie Radni urodzeni przed 1sierpnia 1972 r. proszeni są o zgłoszenie w Biurze 

Rady Miejskiej w związku z obowiązkiem lustracyjnym.  

Wysoka Rado! Planowany harmonogram sesji Rady Miejskiej: 29 listopada, 7 grudnia, 21 

grudnia.  

Jeżeli chodzi o komisje stałe Rady, proszę o deklaracje, w których komisjach byście Państwo 

chcieli pracować, można osobiście lub telefonicznie w Biurze Rady Miejskiej, do środy. 

Panie i Panowie Radni, proszę wszystkich o pozostanie po zamknięciu sesji, w sprawach 

organizacyjnych dotyczących działalności Rady.  

 

7. 

Przewodniczący Rady zamknął 1-szą sesję Rady Miejskiej w Ropczycach. 

  

Protokolanci:  

Elżbieta Klimek inspektor w Biurze Rady Miejskiej,  

Bernadeta Cholewa inspektor w Biurze Rady Miejskiej. 

 


